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Zápis z jednání Kolejní 

 rady Univerzity Palackého v Olomouci 

 

Datum a čas konání:   25. 02. 2025; 13:30 – 14:30 

Místo konání: Koleje Generála Svobody, Zasedací místnost ředitelství SKM   

Přítomni:   KR: Kristýna Kenížová, Terézia Mudroňová 

Omluveni: Ľudovit Balog, Pavel Svačina, Adam Vlach, Erik Veverka, 

Katarína Szemanová, Jan Stehlík, Erich Lonský 

 

SKM: Ing. Radek Koněvalík, Lenka Kučová, Iveta Rehušová 

Omluveni: Ing. Josef Suchánek, Zbyněk Precektor, Jana Šimková 

   

Program:  

 
1. Otevření jednání ................................................................................................................. 3 

2. Schválení programu ............................................................................................................ 3 

3. Všeobecné problémy .......................................................................................................... 3 

3.1. Průzkum spokojenosti ................................................................................................ 3 

3.2. Možnost upgradu posiloven (kolej G. Svobody, Neředín) ......................................... 3 

3.3. Navyšování cen kolejného ......................................................................................... 3 

3.4. Výskyt plísně v koupelnách ....................................................................................... 4 

3.5. Věšáky v koupelnách kolejí s buňkovým systémem .................................................. 4 

4. Připomínky za jednotlivé koleje ......................................................................................... 4 

4.1. 17. listopadu ............................................................................................................... 4 

4.2. J. Jařaba ...................................................................................................................... 4 

4.3. B. Václavka A, C ........................................................................................................ 4 

4.4. Generála Svobody A, B .............................................................................................. 4 

4.5. Chválkovice ................................................................................................................ 5 

4.5.1. Wi-Fi síť ............................................................................................................. 5 
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4.6. J. L. Fischera A, B ...................................................................................................... 5 

4.6.1. Rekonstrukce ...................................................................................................... 5 

4.6.2. Automaty ............................................................................................................ 5 

4.7. Neředín I, II, III, IV .................................................................................................... 6 

4.7.1. Kamerový systém ............................................................................................... 6 

4.8. Evžena Rošického ...................................................................................................... 6 

4.8.1. Skříňky na potraviny .......................................................................................... 6 

5. Různé .................................................................................................................................. 6 

5.1. Třídění ........................................................................................................................ 6 

5.2. Filtrovaná voda ........................................................................................................... 6 

5.3. Komunikace SKM se studenty ................................................................................... 7 

5.4. Komunikace se zahraničními studenty ....................................................................... 7 

5.5. Změny v ceníku .......................................................................................................... 7 

5.6. Bezbariérové bydlení pro invalidní studenty (nejen) během rekonstrukce ................ 7 

6. Ukončení jednání ................................................................................................................ 8 
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1. Otevření jednání 

Členové́ Kolejní rady se dne 25. února 2025 v 13:30 setkali na koleji Generála Svobody se 

zástupci SKM. Došlo k oficiálnímu otevření 4. zasedání Kolejní rady v akademickém roce 

2024/2025.  

 

2. Schválení programu 

 

3. Všeobecné problémy 

3.1. Průzkum spokojenosti 

KR UP seznámila SKM se spuštěním Průzkumu spokojenosti s životem na kolejích UP 

(dále jen „Průzkum“) pro ak. rok 2024/2025, který bude otevřen odpovědím od 24. 2. 

2025 do 2. 3. 2025. SKM UP spolu s KR se domluvilo na propagaci Průzkumu a 

spolupráci. Po jeho ukončení proběhne z obou stran vyhodnocení. 

3.2. Možnost upgradu posiloven (kolej G. Svobody, Neředín) 

KR UP v této věci konkrétně kontaktuje SKM UP s žádostmi o konkrétní doplnění 

jednotlivých posiloven. Aktuálně proběhla revize vybavení, je ovšem možnost na žádost 

členů KR UP zvážit nákup dalších strojů či vybavení. 

Není zcela v plánu vzhledem k ceně a nastavení fungování posilovny v Chválkovicích 

ji vylepšovat, jelikož k tomu není ani vhodný prostor. Okolí této koleje navíc nabízí 

dostatek prostorů na cvičení pro studenty. 

SKM UP dostalo mj. podnět zavést do posiloven kamery z bezpečnostních důvodů, 

především zranění studenta, pokud je student v posilovně sám, ale také kvůli častému 

ničení majetku SKM v posilovně. 

3.3. Navyšování cen kolejného 

KR UP po předchozím zasedání souhlasila s navýšení kolejného od následujícího ak. 

roku, tj. 2025/2026, a to v minimální možné sumě. 

SKM UP ovšem na zasedání dodalo nové, aktualizované podklady pro zvyšování cen 

kolejného na základě srovnání s kolejemi ostatních vysokých škol, jejich plán pro 

navyšování cen letos a navyšování cen jiných kolejích v předchozích letech. Zároveň 

SKM UP spravilo KR UP o cenách elektrické energie a možnostech ušetřit na ní do 

dalšího ak. roku.  SKM UP mj. informovalo o letošním zvyšovaní platů pro jejich 
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zaměstnance o cca 2.500 Kč měsíčně, které se musí upravovat na základě minimální 

mzdy. 

SKM UP v návaznosti na zmíněné věci žádá KR, aby podpořila navýšení ve vyšší výši, 

aby mohlo SKM koleje udržovat, ale také vylepšovat (rekonstrukce, výtahy atd.).  

KR opětovně doporučila zvyšovat ceny pravidelně na základě inflace, nikoli skokově 

po delším časovém období, a požádala, aby i tato možnost byla zvážena. KR přislíbila 

SKM UP podporu v této věci při zasedání Akademického senátu UP v měsíci březnu, 

kterého se KR také zúčastní a k navýšení ceníku se zde vyjádří. KR chápe ve všech 

ohledech potřebu navýšit kolejní ve větší míře a obě přítomné členky KR přisvědčily 

v možnosti podpořit SKM v rámci vyššího navýšení cen. 

Nicméně, vzhledem k neschopnosti KR UP usnášet se v době zasedání z důvodu 

nedostatečného počtu členů, požádá SKM o dodání aktualizovaných podkladů, dojde 

k prodiskutování věci a KR UP se znovu v rámci navýšení cen usnese. 

3.4. Výskyt plísně v koupelnách 

KR UP spravilo SKM UP o častém výskytu plísní na určitých kolejích, především 

koleje Neředín a B. Václavka. SKM o problému ví, aktuálně jej řeší a snaží se přijít na 

jeho řešení (např. čidla) a vylepšení ventilace. Téma bude opětovně otevřeno na 

následujícím zasedání KR UP. 

3.5. Věšáky v koupelnách kolejí s buňkovým systémem 

KR UP požádalo o zavedení a doplnění věšáků na koleje s buňkovým systémem (které 

věšáky nedisponují), které budou instalovány přímo SKM UP tak, aby odpovídaly 

počtu lůžek a byly sjednoceny. SKM slíbilo, že se na danou věc podívá a má zájem se 

jí věnovat. 

 

4. Připomínky za jednotlivé koleje 

4.1. 17. listopadu 

4.2. J. Jařaba 

4.3. B. Václavka A, C 

4.4. Generála Svobody A, B 
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4.5. Chválkovice 

4.5.1. Wi-Fi síť 

Na zavedení Wi-Fi sítě (viz předchozí zasedání) je již vyhlášeno výběrové řízení 

a na kolej Chválkovice bude zavedena „klasická“ Wi-Fi síť, kterou disponují 

všechny ostatní koleje UP. 

Síť by mohla být zavedena do cca 40 dní od podepsání smlouvy s firmou, která by 

Wi-Fi síť měla instalovat. Dojde k menšímu narušení zde ubytovaných studentů 

ve prospěch této instalace - KR či SKM budou tuto situaci se studenty, až bude 

situace aktuální, komunikovat. 

4.6. J. L. Fischera A, B 

4.6.1. Rekonstrukce 

Následující týden (tj. 3. - 9. 3. 2025) má SKM v plánu začít komunikovat se 

studenty ubytovanými na bloku B v rámci plánované rekonstrukce na následující 

ak. rok. Následně bude SKM kontaktovat také studenty na kolejí J. Jařaba a 

Chválkovicích v rámci navýšení kapacit ubytování na těchto kolejích pro 

vyrovnání chybějící kapacity rekonstruovaného bloku B koleje JLF. 

KR UP doporučila SKM po zasedání KR UP dne 24. 1. 2025 (viz zápis z 

předchozího jednání KR UP) navýšit počet lůžek na koleji J. Jařaba. „Kolejní rada 

po zvážení souhlasí s navýšením počtu lůžek na koleji J. Jařaba. Zavedení 

3lůžkových pokojů na koleji Chválkovice nepřijde KR jako vhodné řešení neboť už 

teď je v kuchyňkách málo prostoru a to jenom 2 varní desky, stejně to je i s praním 

a parkováním. So zastropováním zahraničních studentů KR nesouhlasí, nakolik 

jsou zahraniční studenti stejně důležití, jako čeští a často mají ještě těžší situaci 

při shánění soukromého ubytování.“ SKM UP se nakonec rozhodlo pro 

kompromis, tzn. nakombinování koleje J. Jařaba i koleje Chválkovice (navýšení o 

35 + 35 lůžek). V Chválkovicích budou lůžka přidané na pokoje, které disponují 

vždy větším prostorem.  

4.6.2. Automaty 

KR UP se ptá, zda je v plánu zavádět potravinové automaty na danou kolej. SKM 

to v plánu zatím skrze prodejnost na kolejích, kde jsou automaty zatím zavedeny, 

v plánu nemá. Studenti však mohou navštívit automaty na jiných kolejích. 



 

| Kolejní rada Univerzity Palackého v Olomouci 

| KR-LS-25/02/25 | skm.upol.cz/kr/   Stránka 6 z 8 

Rozvinula se také diskuse na téma náhrady menzy J. Jařaba a jak by se s ní dalo 

v rámci jídla nakládat (možnost bistra, automatu na teplé jídlo či večerky apod.). 

Toto téma bylo ponecháno otevřené. 

4.7. Neředín I, II, III, IV 

4.7.1. Kamerový systém 

Vzhledem ke stížnostem ubytovaných a častému ničení majetku je zpracováván 

projekt na kamerový systém pro Neředín IV. 

4.8. Evžena Rošického 

4.8.1. Skříňky na potraviny 

Skříňky v kuchyňkách jsou již plně zprovozněny (s výjimkou jediné, v době 

zasedání KR UP) E. Rošického (na vybraných patrech) i B. Václavka. SKM zašle 

emailovou formou ubytovaným studentům na E. Rošického návod, jak se 

skříňkami správně zacházet. Návody jsou také umístěny na daných kuchyňkách. 

Skříňky je již možné začít užívat. 

5. Různé 

5.1. Třídění 

SKM UP uvažuje o navýšení možnosti třízení odpadu. Spolu s propagací Univerzity 

Palackého s pomocí letáčků plánuje SKM UP zvýšit povědomí o třízení odpadu, a to 

vždy pro konkrétní kolej. SKM UP plánuje i nadále využívat třídicí tašky. Na 

kuchyňkách po negativních zkušenostech třídicí koše zavádět nebude, naopak budou 

doplněny do studoven již ke stávajícím třídicím setům. Mj. je v plánu nakoupit spolu 

s UP kompostéry (4) pro třízení bio-odpadu, vyzkoušet jejich funkčnost a zavést je buď 

v tomto či následujícím akademickém roce. 

5.2. Filtrovaná voda 

SKM na žádost KR UP pokračuje s řešením problému filtrované vody a zavedením 

pítek do kolejních budov, prozatím plánované pro 4 budovy kolejí. Po vyzkoušení 

funkčnosti by pítka SKM rádo rozšířilo na všechny koleje. SKM zatím řeší především 

jejich funkční umístění. Voda bude pro ubytované zdarma, a to pro napuštění 0,7 l 

lahve.  
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5.3. Komunikace SKM se studenty 

SKM se věnuje komunikaci se studenty skrze sociální sítě a webové stránky a hodlá se 

věnovat webovým stránkám tak, aby na nich byl dostatek informací a aby informace 

byly správné. 

5.4. Komunikace se zahraničními studenty 

KR UP se snažilo komunikovat problémy, které se často pojí se zahraničními studenty 

a problematizují fungování na kolejích jak pro SKM, tak pro zde ubytované studenty, 

s ESN Olomouc. Bohužel zatím bez výsledku. KR UP se bude snažit hledat další 

možnosti, jak se zahraničními studenty navázat kontakt a spravit je o fungování a 

pravidlech kolejí. 

5.5. Změny v ceníku  

SKM UP informovalo o změnách v ceníku, které se týkají praní pro invalidní studenty 

a přestěhovávání se studentů. 

Praní pro invalidní studenty bude stát na kolejích J. L. Fischera 40 Kč. 

Z důvodu nadměrného přestěhovávání z pokoje na pokoj/jinou kolej během ak. roku a 

s tím spojenými výdaji na praní prádla, byl poplatek zvýšen na 100 Kč. Kromě 

jmenovaných změn byly v ceníku doplněny k neohlášeným návštěvám i neohlášené 

přistýlky, které budou ve stejné míře pokutovány.   

5.6. Bezbariérové bydlení pro invalidní studenty (nejen) během rekonstrukce 

Z důvodu budoucí přestavby koleje J. L. Fischera zabezpečuje SKM bezbariérové 

bydlení pro invalidní studenty na kolejích B. Václavka a na kolejích v Neředíně. Na 

kolejích B. Václavka budou přístupné přízemní pokoje pomocí rampy od hlavního 

vchodu. Komerční prádelna v těchto kolejích bude také dostupná. SKM se dohodne se 

spravovatelem prádelen na benefičním programu pro tyto studenty. Na Neředíně bude 

pohyb studentů zabezpečen pomocí evakuačních výtahů.  
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6. Ukončení jednání 

Na závěr jednání jménem předsedkyně Kolejní rady UP poděkovala Kristýna Kenížová 

všem přítomným za účast na jednání a za konstruktivní připomínky. 

 

Další informace naleznete na skm.upol.cz/kr 

Jednání Kolejní rady UP jsou veřejná. 

 

Zápis z jednání byl pořízen ve spolupráci s členy vedení SKM UP. 

 

 
Zapsal: Kristýna Kenížová, Terézia Mudroňová 

V Olomouci dne 25. 02. 2025 

 

K A T A R Í N A  S Z E M A N O V Á .  

předsedkyně KR UP 

 

Poslední úprava: 01.03.2025 

 


